
Zpráva předsedy Klubu chovatelů kníračů 1927, zs   
Dobrý den, rád bych vás všechny přivítal na dnešní konferenci. Dnes je opět den, kdy budete volit 

nové zástupce předsednictva Klubu chovatelů kníračů 1927 zs. Ale rád bych se ohlédl zpět, před 

čtyřmi lety jsem na podzim přišel do funkce předsedy klubu, který byl nějakým způsobem rozpolcený 

názory, přístupem, ale hlavně lidsky. Z náznaků mi bylo nastíněno, že vnitřní boje jsou mezi skupinou 

MK + SK a VK. Já už dnes vím, že hlavní problém byl mezi majiteli VK, kteří byli a jsou rozděleni do 

několika skupin napříč republikou. Moje funkční období nezačalo příliš jednoduše, nastala doba 

temna, covid zachvátil celou zemi ve všech odvětvích. Do toho jsem hned za pomoci právníků musel 

řešit hned několik odvolání k neplatnosti poslední konference, kdy nám půl roku trvalo, než jsme jako 

nový statutární zástupci byli zapsáni na spolkovém rejstříku. To byl začátek mého prozření, že 

problémy jsou jinde. Rok 2020 byl celý v režimu covidu, mnoho akcí bylo zrušeno. Výstavy, bonitace, 

závody se rušily, nebo přesouvaly. Ale zbytek roku byl pro nás vcelku poklidný. A tak jsem mohl 

předávat poháry pro vítěze na MR kníračů v Liblíně. MS ISPU zrušeno. Rok 2021 opět začal 

omezeními. Po uvolnění ochranných opatřeních se vše pomalu dávalo do pohybu. Pro mě jako 

předsedu čas plný jednání mezi naším klubem KCHK / ISPU a spolkem ČKVK o pořádání MS ISPU 2022. 

Některých jednání jsem se účastnil osobně, některých nikoliv. Bylo zajímavé sledovat vývoj, kdy jsme 

my jako klub byli vstřícní i ke spolupráci mezi oba subjekty, ale ze strany ČKVK bylo jasné NE, 

spolupráce nepřipadá v úvahu. Pořádání MS ISPU jsme vzali na svá bedra. Na MR kníračů 2021 

v Ostravě jsem mohl znovu předat poháry pro nejlepší knírače ve výkonu. Na podzim jsem zažil pár 

krásných chvil na MS ISPU v Německu, kde jsem z rukou pana Kecka převzal prapor pro pořádající 

zemi na následující rok.  Rok 2022 byl co se týče chodu klubu opět poklidný. Ovšem po MR kníračů 

v Praze, kde jsem měl opět tu čest ocenit nejlepší knírače v ČR., začalo se opět řešit mnoho konfliktů, 

které již začaly na schůzce výcvikářů při MR. Do pořádání MS ISPU toho bylo až příliš, po všem trápení 

pro mě bylo aspoň malou útěchou, že obě reprezentace nastupovali nejen pod stejnou vlajkou, ale i 

ve stejných dresech. Pořádání jsme se zhostili na velmi vysoké úrovni, sám jsem spolupracoval na 

hladkém průběhu stopařské časti. Byla to velká zodpovědnost, ale i radost vidět české knírače na 

světové úrovni. Ale kvalita českého chovu se projevila i na výstavním poli zakončené světovou 

výstavou v Brně. Rok 2023 už ani tak veselý nebyl, pomyslné boje mezi ČKVK a KCHK gradovaly. Po 

přijetí spolku ČKVK do MSKS a následným prohlášením o možnosti chovu bylo potřeba jednat. Jako 

předsednictvo jsme toto nemohli přijmout a bylo potřeba zachovat privilegia našeho klubu, jakožto 

jediného a právoplatného chovatelského klubu v ČR. Po několika jednáních bylo proti tomuto dát 

jasné stanovisko. S odvoláním na směrnici č.9 z roku 2012 pro uznání chovatelských klubů a 

výcvikových organizací pod ČMKU jsme oslovili ČKS, to se zaručilo k loajalitě pro náš klub. Bohužel 

z časových důvodů bylo potřeba jednat atak předsednictvo rozhodlo o podání žaloby na subjekty 

ČKVK, MSKS a ČMKU (pan Široký působí v obou klubech, jedním zakazuje a v druhém schválil). Později 

byla na XVII. Valné hromadě ČMKU byla směrnice připomínkována a rozšířena.  

  Na konci svého volebního období jsem sesumíroval pro a proti, kvůli mému pracovnímu vytížení, 

rodině, ale hlavně osobnímu přístupu k mnohým chovatelům a majitelům kníračů jsem se rozhodl 

dále ve funkci nepokračovat a znovu nekandidovat. K mnohým z vás chovám úctu, a když vidím co 

jsou lidé schopni udělat pro svůj osobní zájem, tak si musím položit otázku. „Je toto jednání ještě 

kvůli psům?“ já osobně si myslím, že už nikoliv. Toto jednání některých jedinců, již nemá s chovem a 

výcvikem nic společného. Náš parťák, v podobě našeho čtyřnohého kamaráda se stal jakýmsi 

prostředkem moci. Jaké moci? Já vše dělal bez nároku na nějakou odměnu, a to jak víme jsem knírače 

neměl. Řekněme, že se pletu a není to jen o tom diktovat lidem podmínky a určovat směr. Některá 

rozhodnutí jsou těžká. Milí přátelé, nenechte se ovlivnit a zapřemýšlejte nad tím, jak je možné, že 

někteří členové vašich poboček odmítnou reprezentovat klub KCHK na MS ISPU. Podotýkám je to 



jejich svobodná volba. A později jsou odměňováni za reprezentaci z peněz vaší pobočky. Později 

dokonce na ocenění za přínos klubu. Kterého klubu? To je pouze k zamyšlení… 

  Závěrem bych se chtěl omluvit za svoji nepřítomnost a popřát mnoho zdraví vám a vašim blízkým. 

Mnoho chovatelských a kynologických úspěchů, pevné nervy. Novému předsednictvo schovívavost, 

rozvážnost, spravedlnost a správné vykročení do nového volebního období. 

  Dovolte mi poděkovat za práci všem z předsednictva, kteří stáli po mém boku. Všem předsedům a 

členům poboček, poradcům chovu, chovatelům a členům jediného chovatelského klubu kníračů v ČR, 

Klubu chovatelů kníračů 1927, zs.  

Děkuji 

 Předseda klubu Pavel Soukop 

 


